

# 那些年，我們一起走的學術路~

## 2026 國立中山大學年輕學者交流會

### 一、 計畫宗旨：

為協助本校教師及博士生順利銜接職涯發展，並凝聚校內共識，教務處特邀請專家學者與年輕學者共聚交流，打造教學知能分享與跨域學習之平台。活動將由專家學者分享高等教育相關經驗，並透過分組交流，引導與會教師就 EMI、教學實務、研究推進及職涯發展等議題，深入交流心路歷程與實務觀點。另結合晚宴活動，在知性與感性兼具的氛圍中，促進年輕學者與資深教師對話，拓展跨領域合作契機，並支持其持續成長。

### 二、 活動日期：

115 年 4 月 16 日(星期四) 15:30-19:00

### 三、 活動地點：

西子灣沙灘會館

### 四、 參加對象(人數)：

本校在學之博士生、本校 3 年內新進教師(助理教授、副教授為主)，共 70 人

### 五、 主辦單位：

教務處教學發展與資源中心



## 六、 活動流程：

時間	活動內容	備註
15:10-15:30		報到
15:30-15:35	長官致詞與勉勵	中山大學 李志鵬校長
15:35-17:00	專題演講 主題：待訂	主持人：歐淑珍教務長 主講人：待聘 1 人
17:00-17:10		休息/換場
17:10-19:00	分組交流座談暨餐敘	<b>EMI、教學經驗分享</b> 音樂系/林鴻君副教授 電機系/曾乙立副教授 臨床醫學科學博士學位學程/楊仁豪助理教授 <b>研究計畫、職涯發展分享</b> 中文系/莫加南副教授 環工所/林淵淙特聘教授 電機系/王復康副教授 企管系/張純端教授 護理系/陳熾今副教授

# Those Scholarly Paths We Walked Together: 2026 NSYSU Young Scholar Conference

## 1. Purpose:

To support the career development of NSYSU faculty members and PhD students while fostering consensus, the Office of Academic Affairs hosts the NSYSU Young Scholar Conference. This event serves as a platform for experts and young scholars to engage in meaningful discussions, exchange teaching expertise, and promote interdisciplinary learning. Experts will lead the event by sharing their experiences in higher education, followed by group discussions where faculty members explore topics such as EMI, teaching, research, and career development. As these discussions occur during the banquet, participants can engage with senior faculty in an intellectually stimulating and emotionally enriching atmosphere that fosters interdisciplinary collaboration and personal growth.

## 2. Date:

Thursday, April 16, 2026, 15:30–19:00

## 3. Venue:

Sizihwan Sunset Beach Resort

## 4. Participants:

Limited to 70 new faculty who joined NSYSU within the past three years (primarily assistant and associate professors), and enrolled PhD students.

## 5. Organizer:

Teaching and Learning Development and Resources Center, Office of Academic Affairs,  
NSYSU



## 6. Event Schedule:

Time	Activity	Remarks
15:10–15:30		Registration
15:30–15:35	Welcome Remarks	<b>Dr. Chih-Peng Li</b> , President, NSYSU
15:35–17:00	Invited Talk Topic: TBD	Host: <b>Dr. Shu-Chen Ou</b> , Vice President, Office of Academic Affairs, NSYSU Speaker: 1 person, TBD
17:00–17:10		Break
17:10–19:00	Group Discussion & Banquet	<p><b>EMI and Teaching Experience Sharing</b></p> <p><b>Dr. Horng-Jiun Lin</b>, Associate Professor, Dept. of Music</p> <p><b>Dr. Yi-Li Tseng</b>, Associate Professor, Dept. of Electrical Engineering</p> <p><b>Dr. Jen-Hau Yang</b>, Assistant Professor, Doctoral Program of Clinical and Experimental Medicine</p> <p><b>Research Scheme and Career Development Sharing</b></p> <p><b>Dr. Mark Frederick McConaghy</b>, Associate Professor, Dept. of Chinese Literature</p> <p><b>Dr. Yuan-Chung Lin</b>, Distinguished Professor, Institute of Environmental Engineering</p> <p><b>Dr. Fu-Kang Wang</b>, Associate Professor (Distinguished Young Scholar), Dept. of Electrical Engineering</p> <p><b>Dr. Chun-Tuan Chang</b>, Professor, Dept. of Business Management</p> <p><b>Dr. Yen-Chin Chen</b>, Associate Professor, Dept. of Nursing</p>